

1. Record Nr.	UNINA9910507196503321
Autore	Stampfer Ursula
Titolo	Mittelalterlichen Handschriften in der Bibliothek des Augustiner Chorherrenstiftes Neustift // Ursula Stampfer, Claudia Schretter-Picker
Pubbl/distr/stampa	[Place of publication not identified] : , : Verlag der Osterreichischen Akademie der Wissenschaften, , 2021 ©2021
Descrizione fisica	1 online resource (473 pages)
Disciplina	940.1
Soggetti	Middle Ages
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references and index.
Sommario/riassunto	<p>The Augustinian Monastery of Neustift, founded in 1142, houses 92 medieval manuscripts in its collection today. These have become accessible for the first time through the work of an interdisciplinary team of experts, in accordance with the guidelines of the Austrian Academy of Sciences. The catalogue, which takes all codicological aspects into account, is supplemented by an extensive introduction, indices and appendices. Around 50 Neustift manuscripts have been kept at the University and State Library of Tyrol in Innsbruck since 1809. Therefore, the publication is an essential contribution to the virtual reconstruction of the former Neustift library as well as important basic work for further research.</p> <p>Das 1142 gegründete Augustiner Chorherrenstift Neustift verwahrt heute 92 mittelalterliche Handschriften. Diese wurden von einem interdisziplinären Expertenteam nach den Richtlinien der Osterreichischen Akademie der Wissenschaften erstmalig umfassend erschlossen. Der samtliche kodikologische Aspekte berücksichtigende Katalog wird ergänzt durch eine umfangreiche Einleitung, Register und Anhänge. Zumal etwa 50 Handschriften seit 1809 an der Universitäts- und Landesbibliothek Tirol in Innsbruck aufbewahrt werden, versteht sich die Publikation als wesentlicher Beitrag zur virtuellen Zusammenführung des einstigen Neustifter Bestandes sowie als</p>

wichtige Grundlagenarbeit für weiterführende Forschungen.
